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Abstract

The third-party payment (or alternative payment) services in
Taiwan is regulated by the “Payment Processing Institutions Act” in
2015. Domestic developments of third-party payments for service
providers adhere to these regulations and can combine new value
added services and applications with mobile payment. While the
domestic mobile payment market is still in its infancy in 2015, it is
expected that all types of industries have joined. This movement is
driven by rising consumer awareness and improvement of the payment
environment through more convenient and secure mobile payment
technology. The domestic payment market will begin into the initial
phase of growth in 2015 fourth quarter or the first half of 2016.

Mobile payment refers to payment services performed from or via
a smart mobile device. Payment is accomplished using specific
transmission technology, device or network. Payment uses non-cash
financial instruments (In this study, this includes third-party payment
and other methods) with certification. Customers may complete
transactions or payments in physical stores for merchandises or
services. This volume focuses on mobile payment analysis and
development of international market trends. It discusses the investment
direction of advanced companies and new company business models to
provide a reference for the domestic mobile payment industry.

This volume focuses on market trends, such as domestic
deregulation and how the industry interprets the law, security and other
environmental conditions for market development. Mobile payments
are expected to increase for domestic consumers and become the new
choice of payment. The factors of convenience / availability /
promotions and other factors will replace the factor of security as the
main factors to consider for mobile payment users. Development of
industry, such as the domestic financial institutions primarily uses
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third-party payment and development of cross-border cooperation in
the Chinese market. The telecommunications’ solutions are at the
embryonic stage and System Integrators (SI) will help wider
deployment. The payment terminal industry is committed to construct
infrastructure and integration of resources, and develop cross-industry
cooperation to enhance ease of use. Business client services provide
physical stores, consolidate online and offline situation or restructuring
business as the main development direction.
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	3. 主要產品與服務布局
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	5. 創新之處與發展方向
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	3.  主要產品與服務布局
	4. 目標市場與經營模式
	5. 創新之處與發展方向

	(七) 　TSM業者－群信行動
	1. 基本資料
	2. 主要沿革與經營績效
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	(九)  　電子票證業者－悠遊卡公司
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	3. 主要產品與服務布局
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	4. 目標市場與經營模式
	5. 創新之處與發展方向
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	四、 商務端主要業者布局方向
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	2. 主要沿革與經營績效
	3. 主要產品與服務布局
	4. 目標市場與經營模式
	5. 創新之處與發展方向

	(二) 　零售通路業者－統一超商
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	2. 主要沿革與經營績效
	3. 主要產品與服務布局
	4. 目標市場與經營模式
	5. 創新之處與發展方向

	(三) 　零售通路業者－全家便利商店
	1. 基本資料
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	3. 主要產品與服務布局
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	(四) 　零售通路業者－丹堤咖啡
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	3. 主要產品與服務布局
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	1. 基本資料
	2. 主要沿革與經營績效
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	3.  主要產品與服務布局
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	5. 創新之處與發展方向
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	3. 主要產品與服務布局
	4. 目標市場與經營模式
	5. 創新之處與發展方向

	(九) 　電商業者－夠麻吉
	1. 基本資料
	2. 主要沿革與經營績效
	3. 主要產品與服務布局
	4. 目標市場與經營模式
	5. 創新之處與發展方向

	(十) 　遊戲業者－歐買尬
	1. 基本資料
	2. 主要沿革與經營績效
	3. 主要產品與服務布局
	4.  目標市場與經營模式
	5. 創新之處與發展方向

	(十一) 　遊戲業者－智冠科技
	1. 基本資料
	2. 主要沿革與經營績效
	3. 主要產品與服務布局
	4. 目標市場與經營模式
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	(十二) 　遊戲業者－遊戲橘子
	1. 基本資料
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	4 第四章　結　論
	一、 國內市場發展趨勢
	(一) 　國內政策現況與趨勢
	1. 考量適法性推出專法，業者自始有法規可循

	(二) 　國內市場現況與趨勢
	1. 安全為市場發展初期用戶之主要考量，但將隨市場成熟逐漸移轉
	2. 支援商家普及率、手機支援率及方案流暢度皆將提升並伴隨優惠
	3. 行動支付可望逐漸獲得市場青睞，初期將以小額付款為主流
	4. 國內市場最快於2015年第4季，開始從萌芽時期進入發展時期
	2. 制訂嚴謹規範確保交易安全，設置彈性條款因應未來需求


	二、 國內業者發展方向
	(一) 金融端業者發展方向
	1. 銀行業者以第三方支付服務為主要戰場，跨境結盟愈加熱絡
	2. 銀行業者跨業合作頻繁，互補異業優勢區隔市場定位
	3. 銀行業者行動支付方案以mPOS或線上支付居多

	(二) 電信與資服端業者發展方向
	1. 電信業者多發展電信帳單繳費與結盟悠遊卡，自有服務尚在醞釀
	2. 資服業者以銀行為主要目標與合作對象，跨境亦為發展方向

	(三) 支付端業者發展方向
	1. 先進支付業者致力建置生態系與拓展海外，新進者提供整合服務
	2. TSM業者藉由平台串接整合資源，或順勢而為著手發展HCE
	3. 電子票證業者發展跨業合作，擴大使用場景提升用戶便利性

	(四) 商務端業者發展方向
	1. 零售通路業者不普遍自推行動支付，以跨業合作提供支付據點
	2. 電商業者以既有商家和會員數為核心，著重布局虛實整合
	3. 遊戲業者致力轉型，主要業者積極發展第三方支付服務


	三、 整體影響概況
	(一) 　政策面影響概況
	1. 為確保用戶安全而嚴謹規範，既有業者發展前景將視未來寬鬆而定
	2. 發展行動支付需先符合規範要求，對新創業者形成進入門檻

	(二) 　市場面影響概況
	1. 行動支付技術多元並進，QR Code及NFC為發展主流
	2. 行動支付成為付款新興方式，消費者習慣浮現延展現象
	3. 市場同業眾多分散市場利潤，為維持獲利長期業者數將減少

	(三) 　產業面影響概況
	1. 行動支付環境因素仍待改善，成為業者初期布局之首要任務
	2. 各類業者跨業投入，業者將開始發展差異化服務以區隔目標市場
	3. 產業呈現碎片化，跨業合作緊密程度將影響業者能否脫穎而出






